
Santander, Cantabria, Španělsko 

Do Santanderu jsem přijela 1.8. na měsíční stáž na oddělení Emergency.  V následujícím příspěvku 

bych Vás chtěla seznámit jen s těmi nejdůležitějšími body mého pobytu, neboť o Santanderu a 

Španělsku už zde je několik dalších článků. 

Doprava do Santanderu: 

Letěla jsem se společností Wizzair z Prahy do Milána, kde jsem několik hodin čekala na letadlo 

společnosti Ryanair, která létá přímo do Santanderu. Tuto se vším všudy celodenní cestu jsem zvolila 

hlavně kvůli financím, letenka tam mě takto vyšla asi na 3500,- . Možností je ale hnedle několik, 

například letět s Lufthansou do sousedního Bilbaa, či do Madridu hned s několika společnostmi,ale do 

začátků jsem nechtěla pokoušet cestování sama autobusem. I když jsem po mém příjezdu zjistila, že 

autobusy ve Španělsku jsou velmi pohodlné a dobře organizované. Z letiště v Santanderu, které je 

opravdu malinkaté, jsem jela autobusem do centra, kde na mě čekala studentka z místní organizace. 

 

Ubytování: 

Bydlela jsem v nadherném bytě skoro v centru města, s dalšími třemi zahraničními studenty. Každý 

jsme měl vlastní pokoj, což bylo díky tomu, že jeden student nedojel. Byty místní studentská 

organizace pronajímá, takže každý rok je byt jiný, ale i druhý byt, na kterém bydleli další čtyři studenti 

byl velký a plně vybavený. Měli jsem k dispozici prakticky všechno, kromě internetu, který jsem ale 

občas chytali na wifi. 

 

Nemocnice: 

Nemocnice se nacházela asi deset minut pěšky od našeho bytu. Nemocnice je opravdu veliká, pro 

celý region a na oddělení Emergency jsem tudíž viděla rozličné případy, které sem byly sváženy 

z celého regionu. Studenti začínali mezi 8.30-9, po ranním sedánku doktorů, španělsky zdatní se 

mohli účastnit i těchto sedánků- což já jsem ale nebyla. Ujala se mně španělská studentka, která zde 

byla také na stáži (španělští studenti ale, narozdíl od nás, samostatně pracují a tudíž jsem se od ní 

mnoho přiučila), dále se mi věnovala mladá doktorka-rezidentka a dohlížel na nás starší doktor. 

Organizace byla v tomto směru dokonalá. Na oddělení jsem byla spokojená, hlavně proto, že jsem 

stáž na urgentním příjmu v ČR neabsolvovala a naučila jsem se tudíž o tomto oboru mnoho nového. 

Ostatní zahraniční studenti byli taktéž veskrze spokojení, až na oddělení kardiologie.  

 

Stravování: 

V nemocnici se nacházela kantýna, kde jsme měli každý pracovní den oběd. Obědy byly opravdu 

bohaté, několik chodů, káva zdarma. Ostatní stravování jsme si zařizovali sami, většinou formou 

společných večeří, což vyšlo finančně nejlépe a zároveň jsme tímto poznávali mezinárodní kuchyň. 

 



Volný čas: 

Odpoledne jsme trávili na plážích, které se táhnou okolo celého Santanderu, tedy když nám počasí 

přálo, což bohužel tento rok příliš často nebylo. Bylo prý nejhorší léto za posledních 25 let☺ Ale i 

pokud pršelo, dalo se v Santanderu navštívit několik muzeí, malá ZOO, bývalé letní sídlo královské 

rodiny, univerzitní kampus,maják... Já osobně jsem strávila hodně času procházkami městem, které 

sice není jmenováno v každém průvodci, ale myslím, že má svojí poetiku! V tomto období je zde i 

spoustu festivalů, např.mezinárodní kuchyně, středověku atd. Dále jsme o víkendech jezdili na výlety, 

autobusem(www.alsa.es), který sice není ve Španělsku nejlevnější, ale poměrně komfortní či jsme si 

pronajali auto. Jediné mínus shledávám v organizaci místní IFMSA, kdy se nám studenti příliš 

nevěnovali a tudíž jsme se starali sami o sebe. V osmi lidech jsme to ale zvládli, i když tím, jak jsme 

byli rozkouskovaní po čtyřech na poměrně vzdálených bytech, nelze očekávat nikdy nekončící párty☺ 

 

Stáž v Santanderu hodnotím velice kladně a mohu jen doporučit. Sever Španělska sice nepatří k tomu 

nejteplejšímu místu na světě, ale ve slunečných dnech je zde úžasně, oceán příjemně teplý a 

osvěžující. Za zvolení této lokality, o které jsem zpočátku váhala, jsem jedině ráda, protože pracovat 

v nemocnici ve 40st vedrech, které jsou jižněji, si nedovedu představit! Nemocnice je zde podle mě 

velice kvalitní a pro své budoucí povolání hodnotím čas strávený zde velice  přínosně.  Stáž bych tudíž 

doporučila hlavně těm, kteří se chtějí i něčemu přiučit a nejen trávit čas na párty☺Dále bych všem, 

kdo chtějí Španělsko navštívit doporučila ovládat jazyk! Já jsem jela s minimální znalostí a v nemocnici 

byli zpočátku velice překvapení, že nerozumím a byl to pro mě jistý handicap. Doktoři anglicky příliš 

neumí a pacienti neumí vůbec! V obchodech bych se bez rukou a nohou nedomluvila☺ Sice každý rok 

všichni studenti přijíždějící ze Španělska na toto upozorňují, ale ani já jsem nedbala a myslím, že by se 

mi alespoň určitá znalost velice vyplatila. 

Veškeré další dotazy ráda zodpovím na emailu baruskasimkova@seznam.cz či na facebooku. 


